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KRM.0002.0014.2024 

D2024.11.02174 

 

Protokół 

IX Sesji Rady Miasta Kalisza 

w dniu 28 listopada 2024 roku 
 

I. Otwarcie posiedzenia.  

 
Sławomir Lasiecki, przewodniczący Rady Miasta Kalisza powitał obecnych na 

dzisiejszej Sesji Rady Miasta Kalisza:  

– radnych,  

– prezydenta, 

– wiceprezydentów, 

– naczelników wydziałów i pracowników Urzędu Miasta,  

– dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta, 

– komendantów: policji, straży pożarnej i straży miejskiej,  

– przewodniczących rad osiedlowych, sołtysów, 

– przedstawicieli kaliskich mediów, 

– studentów Uniwersytetu Kaliskiego im. Prezydenta Stanisława Wojciechowskiego, 

kierunku Administracja na Wydziale Prawa wraz z opiekunem. 

Powitał serdecznie wszystkich obecnych na sali noszącej imię prezydenta Ignacego 

Adama Bujnickiego. 

 

Następnie przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie obecności poprzez 

naciśnięcie na tabletach przycisku „KWORUM”. 

 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

przewodniczący otworzył IX Sesję Rady Miasta Kalisza, stwierdzając, że uczestniczy 

w niej 23 radnych, co stanowi quorum, przy którym można obradować i podejmować 
uchwały.  

 

Na sekretarza obrad zaproponował wiceprzewodniczącego Mirosława Gabrysiaka. 

 

II. Propozycje zmian porządku obrad. 
 

Radni otrzymali, 7 dni przed sesją, projekty uchwał, przygotowane na IX sesję, wraz 

z porządkiem obrad, w którym jest 14 projektów uchwał.  

 

Po przekazaniu materiałów sesyjnych do Kancelarii Rady Miasta wpłynęły kolejne 

projekty uchwał, w związku z tym przewodniczący zaproponował rozszerzenie 

porządku obrad, wprowadzenie w punkcie V numeracji rzymskiej – Podjęcie uchwał 

w sprawie – dodatkowych punktów numeracji arabskiej: 

15 – projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Dziennym Domu Pomocy Społecznej w Kaliszu – 

przekazanego radnym 22 listopada, 
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16 – projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 

Ośrodka Sportu, Rehabilitacji i Rekreacji w Kaliszu – samorządowego zakładu 

budżetowego na 2025 rok – przekazanego 22 listopada, 

17 – projektu uchwały w sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Kalisza zbadania skargi pani █████████████* na Prezydenta Miasta 

Kalisza – przekazanego 26 listopada, 

18 – projektu uchwały w sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Kalisza zbadania skargi pani █████████████* na dyrektora Szkoły 

Podstawowej nr 8 im. Bohaterów Westerplatte w Kaliszu – przekazanego 26 listopada. 

 

Ponadto, 26 listopada do Kancelarii Rady Miasta wpłynęła autopoprawka do projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok oraz autopoprawka do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 

Kalisza na lata 2024-2043. 

 

Przewodniczący poprosił zatem radnych o rozszerzenie porządku obrad o punkt 15, 

znajdujący się w punkcie V, projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu Pomocy Społecznej w Kaliszu – 

23 osoby były za (23 radnych obecnych). 

 

Poprosił o rozszerzenie porządku obrad o punkt 16, znajdujący się w punkcie V, 

projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Ośrodka 

Sportu, Rehabilitacji i Rekreacji w Kaliszu – samorządowego zakładu budżetowego na 

2025 rok – 23 osoby były za (23 radnych obecnych). 

 

Poprosił o rozszerzenie porządku obrad o punkt 17, znajdujący się w punkcie V, 

projekt uchwały w sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Kalisza zbadania skargi pani █████████████* na Prezydenta Miasta Kalisza – 

23 osoby były za (23 radnych obecnych). 

 

Poprosił o rozszerzenie porządku obrad o punkt 18, znajdujący się w punkcie V, 

projekt uchwały w sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Kalisza zbadania skargi pani ████████████* na dyrektora Szkoły Podstawowej 

nr 8 im. Bohaterów Westerplatte w Kaliszu – 23 osoby były za (23 radnych obecnych). 

 

Wobec braku innych propozycji bądź uwag do porządku obrad, przewodniczący 

stwierdził przyjęcie rozszerzenia porządku obrad, wprowadzenia w punkcie 

V rzymskim dodatkowych punktów. Poprosił też o naniesienie zmian w materiałach 

sesyjnych w punkcie V, czyli dopisanie po punkcie 14, punktów od 15 do 18. 

 

III. Przyjęcie protokołów z VII i VIII Sesji Rady Miasta Kalisza. 
 

Wobec braku uwag do protokołów z VII i VIII sesji, wyłożonych do wglądu 

w Kancelarii Rady Miasta, przewodniczący stwierdził ich przyjęcie. 
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IV. Sprawozdanie prezydenta z wykonania uchwał rady oraz działań 

i przedsięwzięć w okresie międzysesyjnym. 

 
Sprawozdanie prezydenta Miasta z wykonania uchwał rady oraz działań 

i przedsięwzięć w okresie międzysesyjnym radni otrzymali w wersji elektronicznej 

w dniu wczorajszym. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę dotyczącą spotkania z Piotrem Malepszakiem, 

podsekretarzem stanu w Ministerstwie Infrastruktury na temat Kolei Dużych 

Prędkości ze szczególnym uwzględnieniem przebiegu na terenie Kalisza. 

 

V. Podjęcie uchwał w sprawie:  
 

Ad. 1. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego przejęcia zadań 

z zakresu administracji rządowej. 

 
Wojewoda Wielkopolski występuje z inicjatywą upoważnienia Prezydenta Miasta 

Kalisza do realizacji wypłat wynagrodzeń osobom wchodzącym w skład Powiatowej 

Komisji Lekarskiej Nr 1 w Kaliszu, a także do zawierania i podpisywania umów 

z podmiotami leczniczymi lub lekarzami prowadzącymi indywidualne specjalistyczne 

praktyki lekarskie lub grupowe praktyki lekarskie oraz z psychologami na 

przeprowadzenie badań specjalistycznych, psychologicznych oraz obserwacji 

szpitalnej osób stawiających się do kwalifikacji wojskowej dla potrzeb Powiatowej 

Komisji Lekarskiej Nr 1 w Kaliszu, a to wymaga podpisania odpowiedniego 

porozumienia. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Prawa, Porządku 

Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego, a także Komisja Budżetu i Finansów Rady 

Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 17 osób było za (17 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak, Eskan Darwich, Mirosław Gabrysiak, Tomasz 

Grochowski, Karolina Sadowska i Marta Walczykiewicz) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 2. przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Kalisza. 

 
Projekt uchwały obejmuje teren całego miasta Kalisza.  

Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, jako akt prawa miejscowego 

stanowi podstawowe narzędzie kształtowania i prowadzenia polityki przestrzennej 

w gminie. Plan miejscowy ustala przeznaczenie terenu, określa sposoby 

zagospodarowania i zabudowy, a tym samym zawiera regulacje w zakresie 

wykonywania prawa własności. 
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Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje merytoryczne: Komisja Rozwoju, 

Mienia Miasta i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 17 osób było za (17 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak, Eskan Darwich, Mirosław Gabrysiak, Tomasz 

Grochowski, Karolina Sadowska i Marta Walczykiewicz) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 3. przystąpienia do sporządzenia „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego zabudowy usługowej – Huby”. 

 
Teren objęty uchwałą, o powierzchni 1,4 ha, przeznaczony jest pod zabudowę 
usługową kultu religijnego. 

Obecnie obowiązujący plan przyjęty został uchwałą z czerwca 2013 r.  

W wyniku złożonego wniosku o przeznaczenie jednostki 1U pod usługi, podjęto 

decyzję o przystąpieniu do sporządzenia nowego planu miejscowego. W planie 

zostanie wyznaczona jednostka terenu usług bez obowiązku przeprowadzenia scalenia 

i podziału nieruchomości. Zapisy planu dostosowane zostaną do obecnych wymogów 

znowelizowanej ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz 

Rozporządzenia Ministra Rozwoju i Technologii w sprawie wymaganego zakresu 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rozwoju, Mienia Miasta 

i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej oraz Komisja 

Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, pozytywnie go przegłosowano – 

9 osób było za, 8 wstrzymało się od głosu (17 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak, Eskan Darwich, Mirosław Gabrysiak, Tomasz 

Grochowski, Karolina Sadowska i Marta Walczykiewicz) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 4. przystąpienia do sporządzenia „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego zabudowy usługowej na osiedlu Tyniec”. 

 
Teren objęty uchwałą to teren o powierzchni 1,2 ha. Miejscowy plan przyjęty został 

uchwałą z października 2016 r. Plan ten przeznacza jednostkę 4MW pod tereny 

zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej z dopuszczeniem lokalizacji obiektów usług 

publicznych i komercyjnych służących obsłudze programu mieszkaniowego 

wielorodzinnego, dla którego w ustaleniach szczegółowych określono parametry 

dotyczące kształtowania zabudowy oraz zagospodarowania terenów.  

Z wnioskiem o zmianę obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wystąpili właściciele jednej z nieruchomości, proponując 

przeznaczenie terenu pod zabudowę usługową oraz związaną z tym zmianę 
wskaźników dotyczących zabudowy i zagospodarowania terenu.  
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Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rozwoju, Mienia Miasta 

i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej, a także 

Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Piotr Łuszczykiewicz – panie przewodniczący, 

wysoka rado, panie prezydencie, ja mam tylko techniczne pytanie dotyczące wjazdu na 

tę działkę, bo tam z jednej strony mamy Szlak Bursztynowy, a z drugiej strony ulicę 
Owsianą. Zdaje się ta Owsiana miała być ciągiem pieszo-rowerowym, a ze Szlaku 

Bursztynowego chyba nie przewidywano zjazdów. Ale myśmy tak szczegółowo nie 

poznali tych planów, to była jedna ogólna mapka, gdyby ktoś mógł to jeszcze wyjaśnić, 
to byłbym bardzo wdzięczny, bo zostałem zapytany po prostu przez mieszkańca 

tamtego osiedla. Dziękuję. 
 

Agnieszka Wypych, zastępca naczelnika Wydziału Budownictwa, Urbanistyki 

i Architektury – szanowni państwo, więc zanim przygotowaliśmy projekt uchwały 

o przystąpieniu do tego planu, wystąpiliśmy do Zarządu Dróg Miejskich właśnie 

z takim pytaniem, czy będzie możliwa obsługa od strony Szlaku Bursztynowego 

i odpowiedź była pozytywna, także obsługa od strony Szlaku Bursztynowego. 

 

W związku z powyższym radni jednomyślnie pozytywnie przegłosowali projekt 

uchwały – 17 osób było za (17 radnych obecnych, nieobecni podczas głosowania – 

Maciej Antczak, Eskan Darwich, Mirosław Gabrysiak, Tomasz Grochowski, Karolina 

Sadowska i Marta Walczykiewicz) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 5. ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych 

i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

 
Zgodnie z ustawą o finansowaniu zadań oświatowych organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego ustala w drodze uchwały tryb udzielania i rozliczania dotacji 

dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych oraz tryb przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

W związku z potrzebą uszczegółowienia zapisów dotyczących trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji oraz koniecznością 
aktualizacji dokumentów wymaganych od podmiotów oświatowych otrzymujących 

dotację, zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Edukacji i Sportu oraz 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 20 osób było za (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak, Eskan Darwich i Mirosław Gabrysiak) – 

przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 6. przyjęcia „Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

uczącej się w szkołach w Kaliszu”. 



6 

 

Zgodnie z ustawą o systemie oświaty jednostki samorządu terytorialnego mogą 
tworzyć regionalne lub lokalne programy wyrównywania szans edukacyjnych dzieci 

i młodzieży lub wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży. Programy takie 

wskazują na kierunki wyrównywania szans edukacyjnych i wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci, które mogą być realizowane przez samorząd.  

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje merytoryczne: Komisja Edukacji 

i Sportu oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 
Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 20 osób było za (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak, Eskan Darwich i Mirosław Gabrysiak) – 

przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 7. uchwalenia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Miasta Kalisza na 

lata 2024-2030. 
 

Obowiązek opracowania lokalnego programu ochrony zdrowia psychicznego wynika 

z zadań samorządów powiatów określonych w Narodowym Programie Ochrony 

Zdrowia Psychicznego na lata 2023-2030.  

Rolę koordynatora realizacji programu pełni Zespół koordynujący ds. ochrony zdrowia 

psychicznego, który monitoruje jego wdrażanie i realizację założonych w nim celów. 

Zespół pozytywnie zaopiniował projekt Programu.  

Ponadto projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej, a także Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta 

Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak i Eskan Darwich) – przewodniczący stwierdził przyjęcie 

uchwały. 

 

Ad. 8. zaproszenia do osiedlenia się na terenie Miasta Kalisza rodziny repatriantów. 

 
Uchwała w sprawie zaproszenia do osiedlenia się w Kaliszu repatriantów i ich rodzin 

przygotowana została w celu umożliwienia repatriacji Polakom, którzy pozostali na 

Wschodzie, a zwłaszcza w azjatyckiej części byłego Związku Socjalistycznych 

Republik Radzieckich i na skutek deportacji, zesłań i innych prześladowań 

narodowościowych nie mogli w Polsce nigdy się osiedlić. Zgodnie z projektem 

uchwały umożliwia się osiedlenie na terenie Miasta Kalisza wskazanemu imiennie 

obywatelowi narodowości polskiej, który wraz z rodziną ubiega się o repatriację do 

Polski. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rodziny, Zdrowia 

i Polityki Społecznej, a także Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 
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głosowania – Maciej Antczak i Eskan Darwich) – przewodniczący stwierdził przyjęcie 

uchwały. 

 

Ad. 9. określenia zadań realizowanych przez Miasto Kalisz z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na które przeznacza się środki 

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2024. 

 
Stosownie do zapisów ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 

osób niepełnosprawnych oraz na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym, Rada 

Miasta Kalisza zobowiązana jest podjąć uchwałę określającą zadania, na które 

przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

rok 2024. 

W związku z niewykorzystaniem wszystkich środków na zadaniu z zakresu 

rehabilitacji zawodowej, zostają one przeniesione na zadania z zakresu rehabilitacji 

społecznej.  

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Miejska Społeczna Rada ds. Osób 

Niepełnosprawnych. Ponadto pozytywnie zaopiniowały go komisje: Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej; Komisja Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego 

oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak i Eskan Darwich) – przewodniczący stwierdził przyjęcie 

uchwały. 

 

Ad. 10. przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej Miasta Kalisza 

na lata 2025-2027. 

 
Stosownie do treści ustawy o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej, do 

zadań własnych powiatu należy opracowanie i realizacja 3-letnich powiatowych 

programów dotyczących rozwoju pieczy zastępczej, zawierających m.in. plan rozwoju 

rodzinnej pieczy zastępczej, plan ograniczania liczby dzieci w instytucjonalnej pieczy 

zastępczej oraz limit rodzin zastępczych zawodowych na dany rok kalendarzowy, 

uwzględniający założenia wynikające z planu rozwoju rodzinnej pieczy zastępczej, 

konieczność zapewnienia dzieciom z terenu powiatu rodzinnej pieczy zastępczej oraz 

ograniczanie liczby dzieci w instytucjonalnej pieczy zastępczej.  

Projekt uchwały omówiły i pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 22 osoby były za (22 radnych obecnych, nieobecny podczas 

głosowania – Maciej Antczak) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 11. przyjęcia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2025-2028”. 
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Ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 

reguluje zasady zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków, w tym 

zasady działalności przedsiębiorstw wodociągowo- kanalizacyjnych, udzielania 

zezwoleń na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków przez te przedsiębiorstwa, a także zasady realizacji budowy 

i rozbudowy urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych. 

Ze względu na fakt, iż dotychczas obowiązujący plan obejmuje lata 2022-2024, 

zasadnym jest, aby kolejny plan wieloletni obejmował lata 2025-2028. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rozwoju, Mienia Miasta 

i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej oraz Komisja 

Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 
Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 22 osoby były za (22 radnych obecnych, nieobecny podczas 

głosowania – Maciej Antczak) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 12. ustalenia na 2025 rok wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych 

w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 

 
Na podstawie ustawy Prawo o ruchu drogowym usuwanie pojazdów oraz prowadzenie 

parkingu strzeżonego dla pojazdów usuniętych w przypadkach, o których mowa 

w projekcie uchwały, należy do zadań własnych powiatu. Starosta realizuje te zadania 

przy pomocy powiatowych jednostek organizacyjnych lub powierza ich wykonywanie 

zgodnie z przepisami o zamówieniach publicznych. 

Rada ustala corocznie wysokość opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów na 

parkingu strzeżonym, wysokość kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji 

usunięcia pojazdu, a także w przypadku odstąpienia od jego usunięcia, biorąc pod 

uwagę obwieszczenie ministra właściwego dla finansów publicznych w sprawie 

ogłoszenia maksymalnych stawek za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie 

na parkingu strzeżonym. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rozwoju, Mienia Miasta 

i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej, a także 

Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 
Głos zabrała radna Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie przewodniczący, 

szanowni panowie prezydenci, szanowni radni, ja mam jedno pytanie w związku z tym 

tematem. Wiem, że takie pojazdy znajdują się m.in. na parkingu takim strzeżonym, 

który znajduje się przy ulicy Wrocławskiej. Wiem też, że na ten moment tam jest chyba 

ok. 100 aut, które po prostu stoją już naprawdę kilka lat. Nie doszłam do tego, nie 

ukrywam, że nie dopytywałam też o to, więc dlatego znalazłam tutaj moment na sesji, 

żeby zapytać o to, czy miasto ma jakieś procedury, nie wiem, wystandaryzowane 

w temacie regularnych przetargów na możliwość odkupienia tych samochodów, które 

tam stoją już po kilka lat, tak? Wiem, że w innych miastach takie rozwiązania są 

stosowane i to jest w regularny sposób, te auta są zbywane. I w związku z tym jest 
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moje pytanie, czy w mieście Kaliszu również taka procedura wewnętrzna jest 

realizowana? Dziękuję. 
 
Tomasz Ludwiczak, naczelnik Wydziału Komunikacji – panie przewodniczący, 

szanowni państwo, generalnie jeżeli chodzi o te pojazdy, to mówiąc kolokwialnie, to są 

wraki. To są samochody, które są już na tyle zużyte, że one są przeznaczane do 

likwidacji. Natomiast te samochody, które są w dobrym stanie, one są najczęściej 

odbierane przez właścicieli tych pojazdów. 

 

Magdalena Sekura-Nowicka, ad vocem – bardzo dziękuję, choć nie satysfakcjonuje 

mnie ta odpowiedź, nie ukrywam. To ja w takim razie powiem, żebyście państwo 

naprawdę przyjrzeli się temu, jakie samochody na ulicy Wrocławskiej są od kilku lat 

na parkingu strzeżonym. Oczywiście część z nich jest wrakami, natomiast na pewno są 

też instytucje czy firmy zainteresowane nawet takim stanem pojazdów. Niemniej jednak 

myślę tutaj o autach, które nadają się do dalszego użytku lub też naprawy i warto, 

moim zdaniem, się jest tym tematem zainteresować. Dziękuję. 
 

Grzegorz Kulawinek, wiceprezydent Miasta Kalisza – szanowni państwo, panie 

przewodniczący, panie prezydencie, bardzo dobre pytanie. Pani radna, sprawdzimy 

możliwości i panią poinformujemy. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący – ja ze swojej strony chciałbym tylko dodać, że postarajmy się 
naprawdę zabrać te wraki, które blokują miejsca parkingowe w całości, a potem 

będziemy się zastanawiać, co jest do utylizacji, a co jest do ewentualnego innego 

zagospodarowania. Uwolnijmy te miejsca parkingowe. Dziękuję. 
 

W związku z powyższym radni jednomyślnie pozytywnie przegłosowali projekt 

uchwały – 22 osoby były za (22 radnych obecnych, nieobecny podczas głosowania – 

Maciej Antczak) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 13. zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 
 

Szczegółowe informacje o zmianach w budżecie na 2024 rok, sporządzonych na 

podstawie wniosków naczelników wydziałów, kierowników biur, dyrektorów 

jednostek są zawarte w uzasadnieniu projektu uchwały. 

 

Autopoprawkę do projektu uchwały radni otrzymali 26 listopada. 

 

Przewodniczący poprosił Anetę Ochocką, skarbnik Miasta Kalisza o zabranie głosu 

w tej sprawie – panie przewodniczący, panowie prezydenci, szanowni państwo radni, 

zaproszeni goście, wnioski na autopoprawkę złożyli Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Kaliszu, Biuro Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt, Wydział 

Komunikacji, Wydział Edukacji, Komenda Miejska w Kaliszu Państwowej Straży 

Pożarnej i Wydział Zarządzania Kryzysowego i Spraw Obronnych. Wszystkie zmiany 

wprowadzone na podstawie autopoprawki zwiększają łączną kwotę dochodów 

i wydatków o kwotę 143.329,74 zł. Pierwszy wniosek został złożony przez Miejski 
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Ośrodek Pomocy Społecznej na kwotę 41.450 zł, w związku z przystąpieniem do 

realizacji zadania publicznego pn. „Wzajemne wsparcie działania wspomagającego 

codzienne wyzwanie członków rodzin osób z niepełnosprawnością intelektualną bądź 
z zaburzeniami psychicznymi”, taka jest nazwa tego zadania, realizowanego w ramach 

programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej „Od zależności ku 

samodzielności”, edycja 2024. Miejski Ośrodek Pomocy wnioskuje o zwiększenie 

planu dochodów i wydatków o tę kwotę. W ramach programu zostaną przeprowadzone 

spotkania terapeutyczne i warsztaty dla ok. 30 osób z zaburzeniami psychicznymi. 

Planowane jest zatrudnienie wykwalifikowanych specjalistów, terapeutów. Zakupione 

zostaną produkty cateringowe niezbędne do przeprowadzenia spotkań, a także 

materiały kreatywne, jak książki, gry i inne. Ponadto Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Kaliszu dokonuje zmiany na kwotę 50 tys. zł. Otóż jednostka uzyska 

dofinansowanie w ramach przystąpienia do rządowego programu wsparcia powiatu 

w organizacji i tworzeniu rodzinnych form pieczy zastępczej w bieżącym roku, 

w związku z powyższym wystąpią oszczędności, które można przeznaczyć na pokrycie 

niedoborów, na wypłatę rodzinom zastępczym oraz prowadzącym rodzinne domy 

dziecka świadczeń na pokrycie kosztów utrzymania dzieci w ww. formach pieczy 

zastępczej. Ponadto Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej dokonuje zmiany na kwotę 
565 tys. zł, w związku z informacją otrzymaną w bieżącym tygodniu z Wielkopolskiego 

Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu o braku dalszego finansowania zasiłków stałych 

przez Wojewodę Wielkopolskiego do wysokości 100% zapotrzebowania i zaistniała 

konieczność zwiększenia planu w rozdziale zasiłki stałe o tę kwotę, co zabezpieczy 

potrzeby na wypłaty zasiłków stałych do końca 2024 r. Kolejny wniosek został złożony 

przez Biuro Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt na kwotę 10.679,74 zł. I tak, 

odnosząc się do tego wniosku, w okresie od 7 sierpnia do 12 listopada br. na konto 

darowizn Biuro Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt wpłynęły środki w wysokości 

10.679,74 zł, przekazane przez osoby fizyczne – 679,74 zł oraz Fundację PKO Banku 

Polskiego 10 tys. zł na rzecz Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt. W związku 

z podpisaną umową, środki z Fundacji PKO Banku Polskiego zostaną przeznaczone na 

zakup karmy w wysokości 8.500 zł oraz peletu 1.500 zł, natomiast pozostałe środki na 

wydatki bieżące, w związku z powyższym zachodzi potrzeba wprowadzenia tej zmiany, 

zwiększenia budżetu miasta o tę kwotę. Wydział Komunikacji złożył wniosek o zmianę 
w klasyfikacji w swoim budżecie na kwotę 92.680 zł. Jest to przesunięcie 

niezaangażowanych środków wewnątrz rozdziału budżetu Wydziału Komunikacji 

i dokonuje się tej zmiany w celu zapewnienia środków m.in. na uporządkowanie 

niedziałającego podświetlenia gablot rozkładowych w wiatach przystankowych, jest to 

kwota 73.200 zł oraz aktualizację systemu dynamicznej informacji pasażerskiej oraz 

przeniesienie serwera do serwerowni zarządzanej przez Kaliskie Linie Autobusowe 

Sp. z o.o. Dodatkowo jeszcze jest zmiana w ramach wydziału i budżetu wydziału na 

kwotę 3.400 zł. Środki te zostaną przekazane do Wydziału Administracyjno-

Gospodarczego na opłacenie faktur za media. Wydział Edukacji natomiast na 

podstawie umowy o udzielenie dotacji celowej zawartej w dniu 29 października br. 

między Ministrem Obrony Narodowej a miastem Kalisz, wprowadza do budżetu kwotę 
91.200 zł. Przedmiotem umowy jest dofinansowanie zakupu indywidualnego pakietu 

ubiorczego ucznia oddziału przygotowania wojskowego dla 20 uczniów 

rozpoczynających naukę w I klasie w V Liceum Ogólnokształcącym im. Jana III 
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Sobieskiego w Kaliszu oraz zakupu całości lub części wyposażenia specjalistycznego 

dla całego OPW, Oddziału Przygotowania Wojskowego, które rozpoczęło 

funkcjonowanie w roku szkolnym 2024-2025. Liceum kontynuuje program szkolenia 

określony w rozporządzeniu Ministra Obrony Narodowej z dnia 21 maja 2020 r. 

w sprawie szkolenia w Oddziale Przygotowania Wojskowego. Komenda Miejska 

Państwowej Straży Pożarnej w Kaliszu dokonuje zmiany w planie wydatków 

bieżących, kwota 35.996 zł. Zmiana ta wywołana została koniecznością przeniesienia 

środków w związku z zapewnieniem środków na planowane zakupy oraz wypłatę 
pomocy mieszkaniowej w Komendzie Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Kaliszu 

na tę kwotę. I ostatni wniosek przygotowany przez Wydział Zarządzania Kryzysowego 

i Spraw Obronnych. Tutaj dokonuje się też przesunięcia środków na kwotę 4.338 zł, 

celem dokonania niezbędnych zakupów w celu utrzymania w sprawności centralnego 

systemu alarmowego miasta Kalisza. To wszystkie wnioski złożone do Prezydenta 

Miasta Kalisza, które państwu przedstawiłam. Dziękuję bardzo. 

 

Projekt uchwały w części merytorycznej pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja 

Edukacji i Sportu; Komisja Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego; Komisja 

Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego; Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej; Komisja Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji 

Europejskiej, a także Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej, natomiast 

całościowo projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów 

Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości, najpierw pozytywnie przegłosowano autopoprawkę do 

projektu uchwały – 15 osób było za, 6 wstrzymało się od głosu (21 radnych obecnych, 

nieobecni podczas głosowania – Maciej Antczak i Tadeusz Skarżyński).  

 

Następnie pozytywnie przegłosowano projekt uchwały wraz z autopoprawką – 14 osób 

było za, 7 wstrzymało się od głosu (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak i Tadeusz Skarżyński) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Ad. 14. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza na lata 2024-

2043. 

 
Podjęcie uchwały dotyczy urealnienia wartości budżetowych w załączniku Nr 1 oraz 

zmian w załączniku Nr 2 pod nazwą Wykaz przedsięwzięć do WPF, które 

wprowadzono na podstawie wniosków naczelników wydziałów oraz kierowników 

jednostek. 

 

Autopoprawkę do projektu uchwały radni otrzymali 26 listopada. 

 

Przewodniczący poprosił Anetę Ochocką, skarbnik Miasta Kalisza o zabranie głosu 

w tej sprawie – szanowni państwo, zmiany, które przed momentem odczytałam, 

dotyczyły uchwały budżetowej 2024 r. i realizacji zadań właśnie w tym roku, dlatego 
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w autopoprawce urealniamy te wartości dotyczące 2024 r. Dziękuję bardzo. Dziękuję 
bardzo. 

 

Projekt uchwały w części merytorycznej pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja 

Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego; Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej; Komisja Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji 

Europejskiej, a także Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej, natomiast 

całościowo projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów 

Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości, najpierw pozytywnie przegłosowano autopoprawkę do 

projektu uchwały – 13 osób było za, 8 wstrzymało się od głosu (21 radnych obecnych, 

nieobecni podczas głosowania – Maciej Antczak i Tadeusz Skarżyński).  

 

Następnie pozytywnie przegłosowano projekt uchwały wraz z autopoprawką – 13 osób 

było za, 8 wstrzymało się od głosu (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak i Tadeusz Skarżyński) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Ad. 15. ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym 

Domu Pomocy Społecznej w Kaliszu. 
 

Dzienny Dom Pomocy Społecznej w Kaliszu jest placówką dziennego pobytu dla 

110 starszych osób, które ze względu na wiek, stan zdrowia, sytuację życiową oraz 

warunki rodzinne nie są w stanie w stopniu wystarczającym sprostać niektórym 

potrzebom życiowym.  

Odpłatność za pobyt w ośrodku ustala Rada Miasta Kalisza w drodze uchwały, 

zgodnie z ustawą o pomocy społecznej. 

Biorąc pod uwagę rosnące koszty mediów, wyżywienia oraz innych usług i towarów, 

a także znaczny coroczny wzrost płacy minimalnej oraz waloryzacyjny wzrost rent 

i emerytur, dodatkowe dochody podopiecznych niedoliczane do dochodu w formie 

13 i 14 emerytury, proponowana zmiana odpłatności dla osób korzystających z DDPS 

na podstawie skierowania wydanego przez dyrektora MOPS w Kaliszu jest zasadna. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rodziny, Zdrowia 

i Polityki Społecznej oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 
Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, pozytywnie go przegłosowano – 

13 osób było za, 8 wstrzymało się od głosu (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak i Tadeusz Skarżyński) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 16. ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Ośrodka Sportu, Rehabilitacji 

i Rekreacji w Kaliszu – samorządowego zakładu budżetowego na 2025 rok. 
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W oparciu o przepisy ustawy o finansach publicznych z budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego mogą być udzielone dotacje przedmiotowe dla samorządowych 

zakładów budżetowych kalkulowane według stawek jednostkowych. 

Niniejszą uchwałą ustala się wysokość ww. stawek dla Ośrodka Sportu, Rehabilitacji 

i Rekreacji w Kaliszu na dofinansowanie kosztów użytkowania: 

1) kompleksu sportowego przy ul. Łódzkiej 19-29, 

2) kompleksu obiektów stadionowych, 

3) hali sportowo-widowiskowej Arena przy ul. Prymasa Stefana Wyszyńskiego 

z zapleczem socjalno-sanitarnym, 

4) boiska „ORLIK 2012”, 

5) Majkowskiego Centrum Rekreacyjno-Sportowego przy ul. Tuwima 2-4, 

6) obiektu przy Wale Piastowskim 3. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rodziny, Zdrowia 

i Polityki Społecznej oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 
Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 22 osoby były za (22 radnych obecnych, nieobecny podczas 

głosowania – Maciej Antczak) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 17. zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza zbadania 
skargi pani █████████████* na Prezydenta Miasta Kalisza. 

 
Rada Miasta Kalisza zgodnie z Kodeksem postępowania administracyjnego i ustawą 
o samorządzie gminnym jest organem właściwym do zlecenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji szczegółowego zbadania skargi pani █████████████* na 

Prezydenta Miasta Kalisza. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak i Magdalena Sekura-Nowicka) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 18. zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza zbadania 
skargi pani █████████████* na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 8 

im. Bohaterów Westerplatte w Kaliszu. 

 
Rada Miasta Kalisza zgodnie z Kodeksem postępowania administracyjnego 

i ustawą o samorządzie gminnym jest organem właściwym do zlecenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji szczegółowego zbadania skargi pani █████████████* na 

dyrektora Szkoły Podstawowej nr 8 im. Bohaterów Westerplatte w Kaliszu. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Kalisza. 

 



14 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Maciej Antczak i Magdalena Sekura-Nowicka) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 
VI. Przyjęcie: 

- informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Kalisza za rok szkolny 
2023/2024: 

 
Z informacją zapoznała się Komisja Edukacji, Kultury i Sportu oraz Komisja Budżetu 

i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag, przewodniczący stwierdził przyjęcie informacji do wiadomości. 

 
- informacji w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara 

ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna: 

 
Do Urzędu Miasta Kalisza w dniu 9 października 2024 r. wpłynęło pismo Prezesa 

Sądu Rejonowego w Kaliszu z informacją dotyczącą potrzeb Sądu Rejonowego 

w Kaliszu w zakresie wykonywania kary ograniczenia wolności i pracy społecznie 

użytecznej na rok 2025 – zgodnie z rozporządzeniem Ministra Sprawiedliwości z dnia 

1 czerwca 2010 r.  

Równocześnie Prezes Sądu Rejonowego w Kaliszu prosi o wskazanie podmiotów 

obowiązanych do przyjęcia skazanych w celu wykonywania nieodpłatnej 

kontrolowanej pracy na cele społeczne, w ramach kary ograniczenia wolności oraz 

pracy społecznie użytecznej, orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny.  

Prezydent Miasta Kalisza na podstawie ustawy Kodeks karny wykonawczy oraz 

ww. rozporządzenia wyznaczył podmioty wskazane w przekazanym radnym 

zarządzeniu.  

 

Wobec braku uwag, przewodniczący stwierdził przyjęcie informacji do wiadomości. 

 

VII. Odpowiedzi na interpelacje. 
 
Z informacji przekazanych przez Kancelarię Rady Miasta wynika, że radni, którzy 

złożyli interpelacje i zapytania na piśmie otrzymują na bieżąco odpowiedzi na piśmie 

w terminie zgodnym ze statutem Kalisza.  

 

O zabranie głosu poprosił radny Tomasz Grochowski – panie przewodniczący, panie 

prezydencie, drodzy radni, szanowni goście, mam pytanie, bo pan przewodniczący użył 

odpowiedzi na interpelacje i wnioski. W zasadzie uczepiłem się tego drugiego 

sformułowania, czyli wnioski i zapytania. Ja złożyłem zapytanie, czy i nie dostałem 

odpowiedzi, proszę mnie poprawić, pani naczelnik... Czyli zapytanie takie, czy 

naczelnicy muszą być tu z nami przez całą, muszę złożyć na piśmie jeszcze raz. Dobrze, 

to to w takim razie jest odpowiedź. Złożyłem dwa, czy jest możliwość brania udziału 

online w posiedzeniu komisji, tak?, i rady? Tak, dobrze, tutaj przyznaję się, tu mnie 
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pani poprawiła, nie złożyłem tego zapytania na piśmie. W takim razie złożę na piśmie 

i będę oczekiwał odpowiedzi. Dziękuję. 
 

Marcin Strzelec – w tym punkcie chciałem tylko zapytać. Interpelacje są publikowane 

w Biuletynie Informacji Publicznej urzędu, natomiast w pozycji zapytanie złożone 

przez radnego jest takie duże, puste miejsce, zawsze chciałem zapytać, czy taka 

tradycja, czy tutaj mamy jakiś błąd techniczny? Rozumiem. Czyli to, że chcą 

publikować nazwisko, tak? Nie, jeżeli jest złożona na piśmie, a na biuletynie to nie ma 

informacji. To tylko prosiłbym o publikowanie w mojej ocenie ważnej informacji 

o tym, który radny jaką interpelację złożył. Dziękuję. 
 
Przewodniczący – przypominam również, że odpowiedzi na interpelacje i zapytania są 

dostępne również w systemie e-Sesja. Także możecie państwo korzystać również 
z własnych tabletów. 

 

VIII. Interpelacje. 

 
Gos zabrał radny Radosław Kołaciński – panie przewodniczący, szanowni państwo, 

interpelacja będzie dotyczyła Szkoły Podstawowej Nr 13. Szkoda, że nie ma pana 

wiceprezydenta, prezydenta Kinastowskiego też nie ma, ale OK. Dobrze, jest pani 

naczelnik. Zwrócili się do mnie, jakby grono pedagogiczne, część grona 

pedagogicznego i też rodzice z tej szkoły z bardzo wieloma pytaniami. Ja nie będę 
państwa katował tymi pytaniami, ich jest 15. Natomiast tam jakiś jest konflikt 

pomiędzy dyrektorem, panem Szczapem, a nauczycielami czy uczniami. Mi bardzo na 

tej szkole zależy i chciałbym, żeby odpowiedzi na te pytania, które tutaj są zadane, były 

z punktu widzenia jakby miasta, organu tworzącego, no odpowiedziane na te pytania, 

żeby była proszkolna, prooświatowa. Bo tu są pewne zarzuty i jeżeli te zarzuty by się 
potwierdziły w tych odpowiedziach, no to trzeba było się zastanowić, co dalej 

z zarządzaniem tą szkołą przy ulicy Kordeckiego. A dodam, że bardzo mi na tej szkole 

zależy, bo sam byłem uczniem tej szkoły. Pamiętam wtedy był barak, nie było szkoły, 

dyrektorem był pan █████████████*, wicedyrektorką była pani 

█████████████*. Jeżeli chodzi o klasy 1-3, to wychowawcą moim była pani 

█████████████*, następnie języka polskiego uczyła mnie pani 

█████████████*, matematyki pani █████████████*. Jeżeli chodzi 

o historię, to pan █████████████*, jeżeli chodzi o geografię, to pan 

█████████████*. To są takie miłe wspomnienia. I był język rosyjski i języka 

rosyjskiego uczyła mnie pani █████████████*. Obok tego były takie korty 

tenisowe, też jakby pasja pana wiceprezydenta Kulawinka. I była taka stolarnia, na tej 

stolarni były namalowane kółka olimpijskie i tam można było grać w squasha. No 

teraz to jest squash, kiedyś było co innego. Potem zlikwidowano korty, wybudowano 

poliklinikę. Teraz zlikwidowano poliklinikę, wybudowano parkingi i wiaty. I też nie ma 

tych baraków, a jest szkoła fajna, nowoczesna, itd. Natomiast te pytania, one są tutaj 

cytowane, mnie po prostu zatrważają, szanowni państwo. I zacytuję kilka, żebyście 

wiedzieli, o czym w ogóle jest mowa. Czy pan dyrektor Radosław Szczap jest 

pracownikiem Urzędu Miasta, bowiem niejednokrotnie podczas wizyty w Szkole 

Podstawowej Nr 13 rodzice nie zastają go w placówce, a pracownik sekretariatu 
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informuje, że dyrektor przebywa w urzędzie. Czy prawdą jest, że dyrektor Radosław 

Szczap pełni funkcję w dwóch placówkach jednocześnie? Kto wyraził zgodę na 

pełnienie funkcji dyrektora w Niepublicznym Liceum Ogólnokształcącym w Kaliszu, 

Szkole Mistrzostwa Sportowego Związku Piłki Ręcznej? Trzeci rok dyrektor nie 

świadczy pracy we właściwym wymiarze. Czy prawdą jest, że dyrektor miał wskazane 

przez organ prowadzący, że nie przestrzega wymiaru czasu pracy, kiedy i jakie 

wyciągnięto konsekwencje z tego tytułu? Czy prawdą jest, że dyrektor otrzymał 

nagrodę, negatywną opinię grona pedagogicznego za lata 2020-2024, ponadto 

wskazano uchybienia przez Wydział Edukacji, a mimo powyższego otrzymał bardzo 

dobrą ocenę pracy. Czy prawdą jest, że dyrektor nie zapewnia pomocy 

psychologiczno-pedagogicznej uczniom ze specjalnymi potrzebami, nie realizując 

przydzielonych mu zajęć rewalidacyjnych? Czy w roku szkolnym 2023/2024 dyrektor 

wykazywał prowadzenie zajęć rewalidacyjnych z uczniem, którego rodzic zrezygnował 

z ww. zajęć z uwagi na notoryczne nieobecności dyrektora i niewłaściwą postawę 
wobec ucznia? Czy prawdą, itd., itd. Ja powiem tak, no czekamy na odpowiedzi na te 

pytania, zobaczymy jakie one będą. Rodzice i nauczyciele też czekają na te 

odpowiedzi. Twierdzą, że w oparciu o te odpowiedzi zdecydują, czy ciąg dalszy 

nastąpi, czy nie. Dziękuję bardzo. Oczywiście mailem zostanie przesłane. 

 

Tomasz Grochowski – panie przewodniczący, szanowni państwo, dwie interpelacje. 

Byłem na posiedzeniu Rady Osiedla Chmielnik, widzę panią przewodniczącą dzisiaj 

też obecną i drodzy państwo, tam właśnie za pośrednictwem Rady Osiedla Chmielnik 

zgłosili się mieszkańcy, którzy proszą o interwencję w sprawie zmiany częstotliwości 

kursów Kaliskich Linii Autobusowych i tutaj jak niżej. Wskazują na dwie linie, autobus 

linii 6, gdzie mieszkańcy czekają i dzieci, tak?, młodzież szkolna, czekają ok. godziny 

na powrót ze szkoły. Mieszkańcy proszą o rozważenie i uruchomienie linii 6A na 

skróconej trasie, tak jak było to jeszcze do niedawna i zwiększenie tej częstotliwości do 

pół godziny. I drugą taką linią jest autobus linii 5, gdzie mieszkańcy wnioskują 

o rozważenie i uruchomienie linii 5B ulicami Kossaka, Michałowskiego, 

Stanisławskiego, Stawiszyńską, jak było dotychczas i wskazują, że tylko mieszkańcy 

ulicy Wyczółkowskiego na dziś oceniają komunikację na właściwym poziomie. Jeżeli 

chodzi o tego typu zgłoszenia, one były już zgłaszane te uwagi wcześniej, natomiast no 

w tej chwili chociażby z uwagi na to, że mieszkańcy określili to jako bardzo pilne 

i proszą o pilne zajęcie się sprawą, bardzo bym prosił pana prezydenta o interwencję. 
Do tego dołączyłem również pismo z Rady Osiedla Chmielnik. Druga interpelacja 

dotyczy też Osiedla Chmielnik w sprawie podtopień na skrzyżowaniu ulicy Helskiej 

z Pomorską. I tu również na posiedzeniu rady osiedla mieszkańcy poprzez radę osiedla 

poprosili o zastosowanie takiego rozwiązania technicznego, które zapobiegnie 

zalewaniu ich posesji nawet przy niewielkich opadach. Okazało się, że też wcześniej, 

ja zamieniłem słowo z panem dyrektorem Gałką, tak rzeczywiście mieszkańcy 

zgłaszali, natomiast zważając chociażby na porę roku, proszą, żeby w trybie pilnym 

zająć się tą sprawą. Dziękuję bardzo. 

 

Artur Kijewski – panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado, szanowni 

państwo, ja chciałbym wrócić do takiej interpelacji mojej, która bodajże dwa lata temu 

to było, ale uważam, że jest to warte rozpatrzenia, bo w temacie się nic nie zmieniło. 
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Chodzi mi o kamerę online, gdzie można zobaczyć widok z miasta. Naprawdę już tyle 

miast posiada kamery, gdzie chociażby, nie wiem, widok z naszego ratusza czy 

jakiegoś atrakcyjnego punktu na pewno by w sieci był pożądany. Uważam, że warto to 

zrobić. Nie są to drogie rzeczy. Oczywiście jest koszt roczny utrzymania streamingu na 

serwerze, itd., ale jak wpiszecie państwo Kalisz online, nie ma nic. Nie ma nic i warto 

to zrobić. Ja ze swojej strony myślę, że chyba nie podupadnę, ale deklaruję, jak będzie 

trzeba, to nawet na ten streaming się dołożę. Ale mówiąc szczerze, jest to słabo, tym 

bardziej, że promocja miasta, czy utrzymanie tej działalności online, tej kamery, może 

być połączone również z włączeniem w to reklam, gdzie dana instytucja, firma będzie 

ponosić koszty zareklamowania się na takiej kamerze i to oczywiście obniża miastu 

utrzymanie. Nie jest to drogie, natomiast warto, bo wiele osób nawet nie ma pojęcia, 

że rzeczywiście nasze miasto tak ładnie wygląda z lotu ptaka. Także prosiłbym 

o poważne rozważenie tego, bo jeżeli mówimy, że zależy nam, żeby Kalisz był jak 

najbardziej znany, to tu mamy praktycznie każdy dostęp z całego świata, żeby zobaczyć 
Kalisz. Dziękuję. 
 

Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo 

radni, w takim razie ja też chciałabym jeszcze kontynuować temat, którego podjęłam 

się w trakcie głosowań, dotyczący usuwania właśnie pojazdów z dróg. Oczywiście 

swoją interpelację dostarczę w formie papierowej i elektronicznej do kancelarii. 

Natomiast mam te konkretne pytania, które jeszcze mi się nasunęły po tej krótkiej 

wymianie zdań. Po pierwsze, skąd konkretnie trafiają te auta na parking? Po drugie, 

jak wygląda obecnie stan tych samochodów na parkingach do tego przeznaczonych? 

Jakie koszty generowane są w związku z utrzymaniem tych samochodów w skali roku, 

bo szanowni państwo, warto zwrócić na to uwagę, że pomimo tego, że są to wraki i tak 

jak tutaj wcześniej zostało powiedziane, że być może te samochody nawet nie nadają 

się dalej do odsprzedania, no to niemniej jednak one stoją, zajmują miejsce i co 

miesiąc jest z tego tytułu generowana opłata przez miasto na poczet tego parkingu. Ile 

samochodów powinno zostać na ten moment zutylizowanych, tutaj państwa zdaniem, 

ekspertów. Ile nadaje się na dalszą odsprzedaż, np. na części? Tak jak wspomniałam 

w swojej wcześniejszej wypowiedzi, one przypuszczalnie nie wszystkie są w takim 

stanie, które nadają się do pełnego użytku i dalszego użytku. Natomiast na części na 

pewno jest taka możliwość odsprzedania. No i ostatnie, czy istnieją jakieś wewnętrzne 

procedury regulujące właśnie tę sytuację. Raz jeszcze podkreślę, wiem, że w mieście 

Wrocławiu takie regulacje są wdrożone. Raz na pół roku takie przetargi się odbywają 

i nawet firmy działające w obszarze warsztatów samochodowych mają możliwość na 

preferencyjnych warunkach odkupić takie samochody, które być może w dalszej części, 

nawet na części, mogą służyć do użytkowania. A miasto wtedy oszczędza na tym, aby 

za takie miejsca nie płacić, w związku z tym są moje pytania. Dziękuję bardzo. 

 

IX. Zapytania radnych. 

 
Nikt nie poprosił o zabranie głosu. 

 

X. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 
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O zabranie głosu poprosiła radna Kamila Majewska – panie przewodniczący, szanowni 

państwo, ja tutaj chciałam zabrać głos odnośnie zapytania zadanego przez radnego 

Radosława Kołacińskiego, mianowicie niejedną rzecz już w swoim życiu widziałam. 

Widziałam jak harpie rzucają się po to, żeby przejąć stanowisko, przejąć władzę. No 

i tutaj niestety widzę, że taka sama sytuacja spotyka pana Radosława Szczapa, 

dyrektora, którego ja osobiście bardzo dobrze oceniam. Rozmawiałam z nim kilka 

miesięcy temu i wiem, nie będę wymieniać z nazwiska, ale z grona jest osoba, która na 

to jego stanowisko bardzo sobie powiedzmy ręce zaciera. Ja teraz widzę praktyki, 

które w szkolnictwie nieraz widziałam, jak zaczyna się rozrabiać daną osobę po to, 

żeby to stanowisko przejąć. Nawet pytania tutaj, które były zadawane, były wręcz dla 

mnie żenujące, tak?, czy, że dyrektor nie przebywa w szkole, bo przebywa w ratuszu. 

Dziwię się tylko, że pan radny daje się w takie manipulacje wciągnąć. Obrzydliwą 

rzeczą przez nauczycieli jest wykorzystywanie jeszcze do takich rozgrywek rodziców. 

A tutaj też widzę, że to się dzieje. Ja bym raczej przyjrzała się, jeśli idzie o prezydenta, 

osobie, która po prostu zaczyna takie działania i praktyki stosować. Dziękuję bardzo. 

 

Artur Kijewski, ad vocem – panie przewodniczący, wysoka rado, chciałem, znaczy 

takie miałem pewne odczucie, dobrze koleżanka Kamila poruszyła ten temat, natomiast 

chciałem się spytać może tutaj pan radca, chociaż nie widzę akurat, oceni, jak należy 

traktować takie wystąpienie. Bo szanowni państwo, ja mam pytanie, abstrahuję od 

sprawy tej szkoły 13, itd., po co my mamy Komisję Skarg i Wniosków, gdzie piszemy 

skarga na dyrektora pana nauczyciela X w sprawie tam nie wiadomo jakiej. A tutaj 

jakby padło od imienia o nazwiska, z konkretami, itd. Nie wiem. Być może powinniśmy 

czasami mówić prosto z mostu, a czasami nie. Mam pytanie, czy właśnie na sesji, czy 

tak dalej, można takie rzeczy wyrażać? Bo to jest jakby, później bierze na siebie 

odpowiedzialność szanowny kolega, który ewentualnie może później mieć proces 

o zniesławienie i będzie musiał przepraszać. Natomiast kwestia taka, czy powinniśmy 

używać, jakby, oczywiście dyrektor jest osobą publiczną, ale w takie szczegóły, bo ktoś 
może powiedzieć, że szkoła jest źle zarządzana i ma prawo radny o tym powiedzieć, jak 

najbardziej, natomiast wchodzenie w pewne szczegóły i wskazywanie takich rzeczy, no 

to już mamy tutaj ocenność i ja nie wiem, nie jestem prawnikiem, ale dobrze gdyby się 
radca prawny obsługujący naszą radę wypowiedział, czy radni powinni używać 
pewnych sformułowań, bo jakby może to później godzić w dobre imię tej osoby, no 

chyba, że ktoś się taki, na tyle jest pewny, że czuje, że później, bo już takich paru tu 

było, którzy, że tak powiem, z góry wypowiadali się o dyrektorach, nie podam 

nazwiska i później musieli przepraszać. Dziękuję. 
 

XI. Punkt obywatelski. 
 
O zabranie głosu poprosił Edward Prus, prezes Fundacji Film „Saga Grodu nad 

Prosną” – panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado, wysoka izbo, 

szanowni państwo, odrobina wspomnień. Dziesięć lat temu pierwszy raz wspomniałem 

o tym, aby powstał film o wydarzeniach z czasów II wojny światowej. Miał powstać na 

podstawie książki Janusza Teodora Dybowskiego „Saga Grodu nad Prosną”. Były to 

wspomnienia pani Łucji Fulde spisane przez autora na jej prośbę. Wtedy niewielu 

chciało słuchać, a jeszcze mniej pomagać. Dzisiaj, szanowni państwo, jest to możliwe, 



19 

 

aby nakręcić ten film, a może i serial. Posiadamy scenariusz, reżysera i jego ekipę 
filmową oraz obiekty, na których mogą być nagrywane sceny. Są aktorzy, którzy 

wyrazili zgodę, aby zagrać w tym filmie, jest piękna muzyka skomponowana przez 

samego reżysera, grana oczywiście na fortepianie firmy Arnold Fibiger. Chcielibyśmy 

to wszystko państwu zaprezentować jako Fundacja Film „Saga Grodu nad Prosną”. 

Zapraszamy władze miasta i radnych miasta Kalisza. Szanowni państwo, przez ten film 

chcemy pokazać postawy ludzi, którzy w obliczu zagrażającego im niebezpieczeństwa 

nie zawahali się działać na szkodę hitlerowców, zapłacili za to najwyższą cenę, 
położyli na szali własne życie. Zostali rozstrzelani w lesie skarszewskim cztery dni 

przed zakończeniem działań wojennych w Kaliszu. W gronie 56 było kilku, jak nie 

kilkunastu Polaków pochodzenia niemieckiego, co dodatkowo rozwścieczyło 

okupantów i kara mogła być tylko jedna, kara śmierci. Jest naszym obowiązkiem, aby 

poprzez ten film uczcić pamięć tych, którzy oddali za nas życie. W tym miejscu 

polecam lekturę książki „Saga Grodu nad Prosną” Janusza Teodora Dybowskiego. 

Szanowni państwo, szczegóły na spotkaniu w gmachu Teatru im. Wojciecha 

Bogusławskiego w Kaliszu dnia 9 grudnia 2024 r. o godzinie 17.30, na które 

serdecznie zapraszam. Szanowni państwo, biorąc pod uwagę wszystko, co udało nam 

się do tej pory dokonać przez ostatnich 13 lat dla miasta oraz dla osiedla Szczypiorno, 

jestem przekonany, że kolejny pomysł zostanie zrealizowany. Zapraszam wszystkich do 

współpracy. Byłbym, proszę państwa, przeszczęśliwy, gdyby udało nam się ten film 

zrobić i dokonać jego emisji na 50. rocznicę premiery filmu „Noce i Dnie”. Byłby to 

ukłon w kierunku Jadwigi Barańskiej, niedawno zmarłej, która wręcz wymogła na 

swoim mężu, żeby ten film nakręcić. Dziękuję państwu bardzo. Zapraszam 9 grudnia 

do teatru. Korzystając z uprzejmości pana przewodniczącego, wręczymy teraz 

zaproszenie na to wydarzenie. Dziękuję. 
 

Przewodniczący – ja się dołączam do zaproszenia pana prezesa i serdecznie również 
zapraszam na to spotkanie w kaliskim teatrze. Bardzo dziękuję za to wystąpienie, za tą 

ogromną inicjatywę i wręcz tytaniczną pracę, bo zapoznałem się, już miałem tą okazję, 
żeby zapoznać się ze szczegółami, które mi tutaj przedstawiciele, pan prezes 

i przedstawiciele fundacji przedstawili. W związku z tym sam serdecznie zapraszam do 

tego, żebyście państwo mogli się zapoznać z tą inicjatywą głębiej. Myślę, że to jest 

bardzo znaczący pomysł, włożony w ten pomysł ogrom pracy i bardzo cenna 

inicjatywa dla nas, mieszkańców Kalisza. Serdecznie dziękuję za to wystąpienie 

i trzymam kciuki za realizację, żeby wszystko poszło po myśli fundatorów. 

 

Tomasz Grochowski – wykorzystałem moment, drodzy państwo, oczywiście trzymam 

kciuki i dziękujemy za zaproszenie, panie prezesie Edwardzie. Za co pan prezes 

Edward się nie weźmie, to się kończy sukcesem. Myślę, że nie ostatnie takie 

wydarzenie. Natomiast dlaczego zabrałem głos w punkcie obywatelskim? Ponieważ 
umówiliśmy się na przeniesienie tego punktu zaraz po porządku obrad. Także 

chciałbym zapytać, jak w takim razie, jakie kroki trzeba podjąć, żeby to zmienić. 
Chodziło o to, żeby ci, których być może będzie dotyczył projekt uchwały, mogli zabrać 
głos przed, a nie po już decyzji w sprawie tego projektu uchwały. Także bardzo bym 

prosił o jakąś informację w tej sprawie. 
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Przewodniczący – ja zwracam uwagę na to, że przesunęliśmy to na dyskusję 
w komisjach merytorycznych i oczekuję na wnioski z tych komisji, tak? Dziękuję 
bardzo. 

 

XII. Zamknięcie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął posiedzenie 

IX sesji. Następna, X sesja odbędzie się 19 grudnia 2024 r. o godz. 9:00.  

 

 

 
Przewodniczący 

Rady Miasta Kalisza 

/…/ 

Sławomir Lasiecki 

 

 

 

Sporządziła: 

28.11.2024 r. E. Pastuszak 

 
* Wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 

6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączyła Katarzyna Wawrzyniak – 

naczelnik Kancelarii Rady Miasta. 


